
 1 

     Nieuwsbrief 41 – september 2013
 

 
Paddenstoelenexcursie  
met Christiane Baethcke 
 
Zondag 20 oktober verzamelen we om 
14.00 uur  bij NME-centrum de Drijfsijs   
in het westelijk gedeelte van het Slo-
terpark. We wandelen door de heemtuin 
waar in de herfst vaak hele mooie en 
bijzondere paddenstoelen groeien. De 
excursie is gratis,  aanmelden niet nodig.  
 

 
Jaarlijkse kanotocht verrassend 
door Liane Zoeter 

 
Wist u dat er precolumbiaanse kunst in 
Amsterdam Nieuw-West staat? Dat een 
heus rijksmonument langs de waterkant 
verscholen ligt. En dat langs die water-
kant de volste braamstruiken met de lek-
kerste bramen groeien? Wel als u mee 
was gegaan met de kanotocht van de 
Vrienden van de Sloterplas. Vanaf het 
water zie je meer, zo blijkt. De jaarlijkse 
kanotocht van 8 september was  zoals al-
tijd heel gezellig maar dit jaar ook heel 
verrassend. 
 
Dat begon al met het weer. Viel in de 
ochtend de regen nog met bakken uit de 
lucht, rond het middaguur breekt de 
hemel open en is er zelfs zo nu en dan 
een zonnetje. Ideaal kano-weer dus. 
Maar eerst een lekker bakkie bij Water-
sportcentrum de Duikelaar aan de noord-
zijde van de Sloterplas. Een babbeltje 
hier en daar met oude bekenden, maar 
ook met nieuw geïnteresseerden zoals 
Faissal (13) en Soufiane (14). En dan na  
een korte instructie gaan de meer dan 30 
deelnemers de kano's in.  

 
Martijn Dienaar van De Duikelaar helpt 
een handje door de helden met kano en 
al het water in te schuiven.  

Foto: Alphons Berkemeijer 
 
De tocht voert dit jaar over de zoge-
naamde Roe-route, vernoemd naar de 
1200 Roe: die molen aan de Haar-
lemmerweg waar u normaalgesproken 
met de auto voorbij scheurt, maar die wij 
vanuit de kano in alle rust bewonderen. 
De naam van de molen is gebaseerd op 
de afstand tot de Haarlemmerpoort 
(1200 Roeden, ruim vier kilometer). De 
molen die oorspronkelijk de Osdorper 
polder drooghield is nu  rijksmonument. 
 
Maar we beginnen met een spannende 
tocht door de wateren rondom het Een-
drachtspark. Net als vorig jaar is Rooie 
Stien de tienpersoonskano van Kano- 
vereniging Sloterplas er bij met Wouter 

van der Wulp als gids aan boord. Riet en 
zwerfvuil wisselen elkaar af in de gracht 
die de Burgemeester van Leeuwenlaan 
kruist. Maar daarna wordt ons harde 
zwoegen langs boodschappenkarren en 
autobanden beloond en zitten wij midden 
in de natuur. Opeens wijst onze gids naar 
iets dat in het hoge riet verscholen ligt.  
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Het blijkt een nogal opmerkelijk beeld 
van Leo Braat dat zo uit de pre- 
columbiaanse kunst lijkt te komen:      
de Vogelgod. Terwijl wij fantaseren over 
Maya’s en Azteken krijgen wij van twee 
bestuursleden een welverdiend glaasje 
limonade met koek. We kunnen er weer 
tegenaan. Sommigen, zoals onze foto-
graaf Alphons Berkemeijer en de jonge 
nieuwkomers, nemen de lange route. De 
rest keert weer terug via een ommetje. 
“Er vallen kinderen in het water”, roept 
iemand verschrikt bij de Sloterjungle. 
“Dat hoort”, klinkt het gniffelend terug. 
En bij de gevreesde kano-overstapplaats 
blijven sommigen wat ‘hangen' in de 
braamstruiken bij de Natureluur. Wat wil 
je met zulke lekkere bramen. Uiteindelijk 
begroeten we elkaar allemaal weer bij De 
Duikelaar: lekker ontspannen, voldaan 

en nog droog ook.   

 
Veilig zwemwater bij het strandje  
 
De Sloterplas wordt al jaren geplaagd 
door blauwalg bij warm weer. Dat leidt 
dan tot een zwemverbod. Waternet en 
het stadsdeel zijn al lang op zoek naar 
een oplossing voor dit probleem. Eind juli 
is in afwachting hiervan een voorlopige 
maatregel genomen om gedurende de 
zomermaanden in een deel van de 
Sloterplas te kunnen blijven zwemmen. 
Het stadsdeel plaatste, in samenwerking 
met Waternet, een afscheidingsscherm  
in de “Varkensbaai” (het strandje naast 
de jachthaven van Slotermeer). Een 
pompinstallatie pompt water met een 
lagere algenconcentratie uit een diepere 
waterlaag de afgescheiden baai in en er 
via de andere kant weer uit.  

 

     
Foto: Alphons Berkemeijer  
 
Dit zal tot 1 oktober in werking blijven en 
als het in oktober nou erg mooi weer 
wordt, zou dit eventueel opgerekt kun-
nen worden. Ook de volgende twee jaar 
zal deze maatregel worden toegepast, 
zodat het uiteindelijk aansluit op de defi- 
nitieve aanpak van de plas. Deze zomer 
is er al dankbaar gebruik van gemaakt. 
 

Broedende lepelaars (vervolg) 
  
In onze vorige nieuwsbrief maakten wij 
melding van een paartje lepelaars dat bij 
verrassing rond 30 april in de reiger-
kolonie van het Sloterpark was gaan 
nestelen. Vlak voor het dancefestival op 
1 juni werd op het nest al een jong ge-
voerd en ontdekten we nog twee paar 
lepelaars. Omdat wij na het festival geen 
beweging meer zagen, trokken wij 
(achteraf te snel) de conclusie dat alle 
lepelaars  vertrokken waren. Wij hadden 
het mis. Inderdaad bleek het eerste 
ouderpaar het nest na het festival in de 
steek te hebben gelaten. Het jong lag 
later dood onder de nestboom. Inmiddels 
was dat nest door een ander stel 
lepelaars in gebruik genomen en even 
verderop streek nog een paartje neer. 
Deze lepelaars hebben samen vier 
jongen grootgebracht die alle half 
augustus zijn uitgevlogen.  
In de eerste week van augustus 
besteedde AT5 een nieuwsitem aan de 
lepelaars in het park. Een medewerker 
van het stadsdeel kwam daarbij aan het 
woord. Hij was enthousiast over de 
aanwezigheid van de broedende lepe-
laars, maar repte met geen woord over 
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het verloren gegane nest. Dat is niet zo 
verwonderlijk. Het stadsdeel was immers 
niet ingegaan op ons - achteraf gezien 
terechte - bezwaar  tegen het afgeven 
van een vergunning voor een festival 
rondom de kolonie.  

 Vier jonge lepelaars. Foto: Franka Slothauber 

 
Bezwaarschrift Mystic Gardenfestival 

 
Dit bezwaar is op 2 juli behandeld in een 
hoorzitting van Juridische Zaken van de 
Centrale Stad. De beslissing die eenmalig 
met zes weken werd verlengd tot 13 
september is nog steeds niet binnen. Ook 
op ons bezwaar aan het Ministerie van 
Economische Zaken tegen de beslissing 
om niet handhavend op te treden tegen 
het festival is nog niet gereageerd. Wij 
hopen dat onze inspanningen er uit-    
eindelijk toe zullen leiden dat er in de 
toekomst geen vergunning meer wordt 
afgegeven voor een festival in het broed-
seizoen in de nabijheid van de reiger-
/lepelaarkolonie. Wordt vervolgd. 
 
Ingrijpende plannen Waternet voor 

schoon water in de Sloterplas            
 

Liesbeth Herschbach van Waternet heeft 
op 28 augustus met de VVS een fiets-
tocht rond de Sloterplas ondernomen om 
de plannen van Waternet toe te lichten. 
Wat is het geval: de Sloterplas is via    
de Kader Richtlijn Water aangemeld als 
buitenwater met meer oppervlakte dan 

0,5 km en dieper dan 3 meter en  maakt 
hiermee deel uit van het beleid van de  
Nederlandse Waterstaat waarin onder 
meer wordt gestreefd naar een 
zoetwatervoorziening met hoogwaardige 
ecologische kwaliteit. De Provincie heeft 
het in haar waterbeleidsplan vooral over 
benutten en beleven van recreatief water 
als de Sloterplas, in de hoop economisch 
draagvlak voor het beheer van de plas te 
vinden. De Gemeente tenslotte heeft met  
AVG (Waterschap Amstel, Gooi- en 
Vechtstreek) in het waterbeleidsplan het 
streven naar bereikbare en schone wate-
ren in Nieuw-West, waar mogelijk met 
ecologisch waterbeheer, en het antici-
peren op klimaatverandering vastgelegd. 
 
Welke maatregelen kunnen in de toe-
komst worden genomen om een Sloter-
plas met schoon water te krijgen? De 
problematiek is complex met allerlei 
ondergrondse waterstromen die voedsel- 
rijk veen naar het water transporteren, 
hemelwaterriolen die op de plas lozen, 
bewoners die de eendjes brood voeren 
en volkstuincomplexen zonder riolering. 
Dit heeft geresulteerd in een hele dikke 
voedselrijke “koek” op de bodem van de 
plas, waardoor de fosfaten en nitraten in 
het water een te hoge concentratie te 
zien geven en de blauwalg iedere zomer 
terugkomt. Tel daarbij een spronglaag 
(op zo’n 7 meter diepte) op die fris en 
algenvrij water van grotere dieptes 
tegenhoudt  en er is een groot probleem. 
 
Voor AVG-Waternet is de oplossing     
eenvoudig: een waterkwaliteit die past 
binnen ecologische doelstellingen is al-
leen haalbaar als de hele Sloterplas 
wordt geïsoleerd van de rest van het wa-
ternetwerk van Nieuw-West. Het lijkt een 
eenvoudige oplossing, maar het betekent 
dat de Sloterplas per boot heel moeilijk 
te bereiken wordt. Er zullen dan twee 
doorvaarbare stuwen komen om de ver-
binding met de Burgemeester van 
Tienhovengracht en de verbinding met de 
Ringvaart Haarlemmermeer te behouden. 
De overige stuwen zullen vanwege de 
hoge kosten niet doorvaarbaar worden. 
Dat is voor de VVS een onoverkomelijk 
bezwaar. Natuur in en rond de Sloterplas 
is van groot belang, maar ook het recre-
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atieve gebruik van de plas en het park 
moet mogelijk blijven. Daarbij zijn ver- 
bindingen met de wijde omgeving van 
essentieel belang. Gelukkig zijn de 
stuwen nog niet aangelegd. Daarvoor 
moeten de plannen eerst worden goed- 
gekeurd door gemeente en bewoners. 
Zie ons uitgebreide artikel op de website. 
 
Opening steiger aan de Noordzijde 

 

 
 
Deze steiger, die zich bevindt in het 
noordelijke haventje van de Sloterplas, 
langs de noordelijke wal, is vernieuwd. 
Hij is al 40 jaar in het bezit van de 
eigenaren van bootjes, verenigd in de 
visbotenclub. Deze is indertijd opgericht 
om Amsterdamse vissers goedkoop een 
ligplaats voor hun bootje te bieden.  
Omdat de loopbrug, het toegangspoortje 
en de steiger erg in verval waren geraakt 
hebben de huidige eigenaren van de 
bootjes, waarvan de meeste niet meer 
door vissers worden gebruikt, een aan- 
vraag voor een nieuwe afmeersteiger bij 
het Stadsdeel ingediend. Na drie  jaar 
overleg heeft de vereniging met een 
langlopende  lening van het stadsdeel, de 
steiger vernieuwd. Op 14 september j.l. 
kwam portefeuillehouder Paulus de Wilt 
in een boot vol Groen-Links-(raads)leden 
aanvaren. Na een inleidende toespraak 
door voorzitter Sieger Sijpestein hield hij 
een speech, knipte een lint in het 
toegangspoortje door, nam een heerlijke 
fles biologische bourgogne in ontvangst 
en vertrok weer met de boot. 
  
Om de herinnering aan de visbotenclub 

levend te houden, stond na de opening 
een viswedstrijd voor kinderen op het 
feestprogramma. In totaal werden 27 
voorntjes gevangen. De winnaar was 
Matthew Abdelmalak want hij had de 
grootste vis - 18 cm -  gevangen. Mirte 
Rooze was 2e  en Bo-joen Sijpestein  3e.  
Een receptie in café Oostoever besloot de 
feestelijkheden op deze dag die met 
regen was begonnen en zonnig eindigde. 
 
NB: Aan de steiger zijn nog 30 lig-
plaatsen te huur. Kosten: € 100 per jaar. 
E-mail : verenigingnoordzijde@gmail.com  
Website www.noordzijde.com  
 

Hotel Buiten: op weg naar realisatie? 

 
Café Buiten aan de Sloterparkbadsingel 
wil lodges bouwen op de eilanden. Op 
hun website staat: “we hopen in 2014 de 
eerste overnachtingen te kunnen boe-
ken”. Het lijkt erop of het stadsdeel de 
komst van het hotel in stilte geregeld 
heeft. De VVS is tegen de bouw van 
hotels aan de oevers van de Sloterplas, 
hoe klein en verstopt ook, dus ook van 
Hotel Buiten. Wij hebben het stadsdeel 
om opheldering gevraagd. Zie de brief 
van 5 september op onze website. 
 
Ontwerp Evenementennota 2013 

 
In onze zienswijze richten wij ons vooral 
op die evenementen die de natuur in het 
Sloterpark verstoren, op de impact voor 
omwonenden, op de grote hoeveelheid 
evenementen (max. 48) en op het aantal 
decibellen. Wij vragen om inzet vanuit 
het stadsdeel voor kleinschalige evene- 
menten voor alle bewonersgroepen. Zie 
onze zienswijze van 12 september op de 
website. 

 
 post@vriendenvandesloterplas.nl 
 Jan Tooropstraat 6 – 1062 BM  
 Lidmaatschap 5 euro, banknr. 9590123

 
Op onze website www.vriendenvandesloterplas.nl  vindt u de nieuwste berichten en 

de Nieuwsbrief met foto’s in kleur.    


